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Abstract (en)
Handling device (1) for passages of pipes used for purging heat exchangers, particularly the tubular plate of a steel generator of nuclear plants. The
heat generator is provided with pipe passages (2) and with service openings (8, 8.1, 8.2, 8.3, 8.4) which may be closed and give access to said pipe
passages (2). A spraying head (13) of the handling device (1), provided with nozzles, may be inserted through the service opening and arranged
so that the jets from the spraying head (13) may be directed in the intervals of the pipe grib, while the purge water collected may be pumped again
in the suction conduits (10.1) by the suction nozzles (10.2). The spraying head (13) is carried by the carriage of the handling device (1) which may
be inserted in the pipe passages (2) through a service opening (8, 8.1) and displaced by remote control. The nozzles of the spraying head (13)
may be arranged in each of the position of a series of spraying positions, since the carriage may be hooked to the pipes (3') of at least one of the
opposite surfaces (2a, 2b) of the pipe passage, according to the arrangement of the pipe, according to the arrangement of the pipe, by means of
claws which may be engaged or retracted. The orientation of the spraying nozzle openings, as well as their distance from the hooking surface to the
claws, depends on the piping, so that the jets always reach the intervals between the pipes. , by means of

Abstract (de)
Rohrgassen-Manipulator (1) zum Hochdruck-Abschlämmen von Wärmetauschern, insbesondere für den Rohrbodenbereich der Dampferzeuger von
Kernkraftwerken, wobei die Dampferzeuger mit Rohrgassen (2) und eine Zugänglichkeit zu diesen Rohrgassen (2) ermöglichenden verschliessbaren
Service-Öffnungen (8,8.I,8.2,8.3,8.4), wie Handlöchern, versehen sind und in die Rohrgassen durch die Service-Öffnungen hindurch ein mit Düsen
ausgestatteter Spritzkopf (13) des Manipulators (1) einsetzbar und so bewegbar und positionierbar ist, dass die Spritzstrahlen des Spritzkopfes
(13) jeweils in Rohrgitter-Zwischenräume lenkbar sind, und wobei das sich ansammelnde Abschlämmwasser durch Saugleitungen (10.1) mit
Saugstutzen (10.2) wieder abpumpbar ist. Der Spritzkopf (13) ist von einem durch eine Service-Öffnung (8.8.1) in die Rohrgasse (2) einfügbaren
und darin fernbedient verfahrbaren Fahrzeug des Manipulators (1) getragen. Die Düsen des Spritzkopfes (13) sind in ihrer jeweiligen Spritzposition
einer Spritzpositionsfolge dadurch positionierbar, dass das Fahrzeug rohrteilungskonform mit aus- und einfahrbaren Klemmfüssen an Rohren (3')
mindestens einer der gegenüberliegenden Rohrgassenseiten (2a, 2b) festklemmbar ist, wobei die Richtung der Spritzdüsen-Mündungen sowie
ihr Abstand von der Klemmebene der Klemmfüsse auf die Rohrteilung so abgestimmt sind, dass die Spritzstrahlen in die Rohrzwischenräume
gelangen.
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